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Referat

Punkt 1: 9.00 - 9.05 Godkendelse af dagsorden mv.

Dagsordenen blev godkendt

Punkt 2: 9.05- 9.25 Fundingstrategi (bilag)

MJ deltog under dette punkt.

På opdrag fra TECH har MJ og MGC indsamlet input fra instituttets forskningsgrupper
mht. forventningerne til ansøgninger hos de enkelte virkemidler for de næste 3 år, samt
hvilke udfordringer og barrierer der forudses.

MJ har som baggrund for processen gennemgået ES’ ansøgnings- og bevillingshistorik
for at identificere, hvor instituttet pt. får sine midler fra, samt for at klarlægge, hvor der i
dag ses barrierer for succes. Der har undervejs været udfordringer med tilgangen til alle
data fra databasen, da der ikke er registreret de samme ting på alle ansøgninger, men
dette arbejder økonomiteamet på at rette op på, således udtræk fremadrettet er
konsistente og brugbare.

Estimatet for hjemtag 2024-2026 og historik præsenteres på fakultetsledelsesmøde 8/6.

PP tilbyder undervejs i diskussionen at give feedback til ERC-ansøgninger på baggrund
af 2-siders præsentation af ideen, da han har stor erfaring indenfor feltet. Det er således
ikke nødvendigt at lave en fuld ansøgning før feedback. SL informerer om tilbuddet i
sektionerne.

Punkt 3: 9.25- 10.10 Økonomistatus

SKK deltog under dette punkt for at give en status på vores nuværende økonomi med
baggrund i realiseret budget i perioden jan-23 til april-23. Resultatet er 4,6 mio. kr. i
underskud ift. ankerbudgettet pga. bl.a. manglende frikøb, ansættelser på projekter, samt
tilskudsfinansieret aktivitet, men også i form af udgifter, som ikke er budgetteret, da de
ikke var kendte på budgetteringstidspunktet f.eks. tilknytning af ny forskningsgruppe fra
CREATE, professor, der returnerer til instituttet, samt nedgang i STÅ.

Al økonomi ligger pt. på instituttet og der er ikke som tidligere penge på fakultetsniveau,
som kan udligne et evt. underskud. ES har senest leveret et estimat til TECH, som er 5,2
mio. kr. dårligere end ankerbudgettet og der er derfor øget bevågenhed fra fakultetets
side på instituttets økonomi, samt krav om en hurtig forbedring.

Diskussionen på dette møde rettede sig mod tiltag, der er mulige – og vigtige – at justere
på lige nu; herunder frikøb. Der arbejdes administrativt på processerne for registrering og
i sektionerne er det vigtigt med en kulturændring ift. registrering af timer, samt generel
økonomisk ansvarlighed. SL får konkret til opgave at sikre at alle frikøb frem til udgangen
af maj er registreret rigtigt og jf. ankerbudgettet. Der laves nyt estimat når maj måned er
lukket.

Et andet opmærksomhedspunkt, er ansættelse af medarbejdere på projekter. Der
afsættes pt. alt for kort tid til ansættelsesprocessen, hvilket rykker ansættelserne
betragteligt, og dermed påvirker regnskabet negativt. Der er ikke mulighed for at
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gennemføre ansættelser hurtige end skitseret fra HR og LER, da mange instanser –
også udenfor AAU – er involveret.

MGC fastslog som afslutning på diskussionen, at fremtidige budgetter betragtes som
ufravigelige aftaler.

LG skal på senere møde tale om hvordan ES’s økonomi skal indrettes fremadrettet.

Punkt 4: 10.20 - 10.40 Opfølgning på MUS-2023

JO nævnte juniorstaff, som til tider møder meget umotiverede studerende, hvilket kan
ende med en dårlig oplevelse for begge parter, og det kunne derfor være ønskeligt med
en coachordning eller andet for at hjælpe instituttets kommende undervisningsstab. Et
tiltag som kan ses som et kompetenceløft.

Punktet genoptages på næste LG-møde.

Punkt 5: 10.40 - 11.00 Viden for Verden2 (bilag følger)

Der er deadline for målopfølgning for de målaftaler, instituttet tidligere har forpligtiget sig
til. GL har forberedt svar og disse sendes i ren tekst til LG, som bør svare hurtigst muligt
ved ændringer/kommentarer, hvorefter materialet indsendes.

Punkt 6: 11.00 - 11.20 Publikationer

Der er sket en væsentlig nedgang i publikationer for 2022 og MGC spørger til
reflektioners herpå. Punktet udsættes til den årlige rapport fra VBN i juni, hvorefter
redaktionen inviteres til gennemgang og diskussion.

Punkt 7: 11.20 - 11.35 Nyt fra IL og VIL

MGC:
MGC skal i den kommende uge tale med Lars Raae, som koordinerer AAU-kompetencer
indenfor ”Defence”, og i den forbindelse bedes SL sende 1-2 linjer til CSP, så vi får
afdækket alle ekspertiser i ES. Efterfølgende skal der laves en samlet præsentation og
evt. en workshop for interessenter.

OA:
Der er som bekendt planer om ekspansion af TECH-uddannelser i København og SL er
blevet hørt, om de har bud på, hvad instituttet kan byde ind med i den forbindelse. Der er
pt. kun kommet input fra CMI og OA. Det gælder f.eks. en bachelor i Cyber security, og
AI og robotteknologi.

PP foreslår en Cloud Engineering-uddannelse -evt. i Aalborg. På dette møde kom der
ligeledes forslag om en uddannelse med arbejdstitlen” Cyber Physical Systems” (ikke
mekanisk). OA arbejder videre med sagen.

TECH ønsker at øge udbuddet af EVU-tilbud, men for SL er der flere parametre, der skal
overvejes inden man kaster sig ud i at lave et kursus i dette regi, da EVU-sekretariatet
kan vælge ikke at gennemføre et kursus, hvis der er for få tilmeldinger, selvom arbejdet
er lavet og ressourcerne er brugt. Andre muligheder for at lave kurser for bl.a. eksterne
deltagere, er at søge midler hos Industriens Fond, eller at lave et ph.d.- kursus, hvor
vores ph.d.-studerende kan deltage gratis, men eksterne kan deltage mod betaling. Her
er betaling for kurset mere sikker.
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Punkt 8: 11.35 - 12.00 Bordet rundt og evt.

PP får ofte henvendelser vedr. forskningsbesøg fra internationale universiteter og dette
vil han gerne have en præcedens for godkendelse af. Der er specielt mange ansøgninger
fra Kina, og der er usikkerhed om, hvordan skal man forholde sig til det jf. universitetets
retningslinjer?

IWAT-konferencen, der i sidste uge blev afholdt af APMS, var en stor succes med
mulighed for besøg i flere af instituttets laboratorier, hvilket var meget givende for
deltagerne.

Det fælles adjunktopslag på instituttet har haft over 100 ansøgere, og man er snart klar til
samtaler.

Det er muligt at foreslå EVU-tilbud udenom processen på TECH, og AIS arbejder derfor
på to forskellige tilbud indenfor lyd og PDP.

Kommunikation på AAU samles i én enhed og vores kommunikationsmedarbejdere
afventer pt. om de kommer med i den nye organisation, eller om de skal afskediges.
Udmeldingen sker den 1/6, 2023.

Referatet er godkendt.
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